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ALGEMENE BESCHOUWING  

BEGROTING 2018 

 

De begroting 2018 is de 9e bezuinigingsbegroting op rij en naar het zich laat 

aanzien is het niet de laatste. De teneur van deze meerjarenbegroting is er 

eerder een van berusting dan van aanpakken en dat vertaalt zich in 0-

investeren en ‘oude’ taakstellende bezuinigingen op voorhand kenmerken 

als risico’s. Nadat de burgemeester de raad enkele maanden geleden opriep 

tot meer zelfbewustheid, is daar weinig van terug te vinden in deze 

begroting. Wij betreuren dat ten zeerste, want meerjarenbegrotingen moeten 

juist perspectief bieden voor de toekomst. Er valt immers genoeg te doen en 

te verbeteren in onze stad, op allerlei gebieden: sport, cultuur, onderwijs en 

educatie, zorg, welzijn, wonen en werken, onderhoud van de openbare 

ruimte et cetera. Voor jong en oud! Vergeet nooit dat de samenleving de 

corebusiness is van de gemeentelijke overheid.  

 

Dat de financiële huishouding op orde moet worden gebracht en daarom een 

hoge prioriteit krijgt, is terecht. Dat moet vervolgens dan wel blijken uit de 

maatregelen die worden genomen en daar ontbreekt het aan.   

Het college houdt alle ballen in de lucht, schikt en herschikt, net zo lang tot 

de begroting sluit. Met andere woorden, alles blijft bij het oude. Met deze 

aanpak voorspelt het college zwarte cijfers in 2022. Het is dan dertien jaar 

nadat de financiële en economische crisis begon. We zeggen het nog maar 
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eens: sinds de eerste bezuinigingsbegroting 9 jaar geleden, is het jaar in jaar 

uit aantoonbaar slechter gegaan.  

 

Of het nu anders zal gaan, moet worden afgewacht. Het college zelf heeft zo 

haar twijfels of de (oude)taakstellende bezuiniging van 3,8 miljoen euro ook 

daadwerkelijk zal worden gerealiseerd. Voorzichtigheidshalve typeert men 

deze operatie als een risico. En dan hebben we het nog niet eens over de 

risico’s die van buiten op de gemeente afkomen als gevolg van rijksbeleid. 

Consolideren van beleid is alleen zinvol als er sprake is van succesvol 

beleid. Daar is echter geen sprake van.  

 

Almelo ontkomt er niet aan om zich aan te passen aan de huidige situatie. 

Die situatie is het eenvoudigst te typeren als: de uitgaven zijn hoger dan de 

inkomsten. Dat gaat enige tijd goed, maar niet heel lang. Het is simpel 

gezegd, maar waar het probleem ligt, is ook de oplossing te vinden. Te 

weten: voer kostenbesparende maatregelen door in de gemeentelijke 

organisatie. Niet incidenteel maar structureel. Omdat het om forse bedragen 

gaat, zal dat tot afslanking van de gemeentelijke organisatie leiden. Een 

kleinere overheid dus. Met als bijvangst minder overheidsbemoeienis en 

minder beleid waarom niet is gevraagd. Deze overheid is te duur! 

 

Wij zijn van mening dat er vaart gemaakt moet worden met daadwerkelijk 

uitvoeren van alle (oude) kostenbesparende maatregelen waartoe reeds is 

besloten. Verder zal het drastisch verlagen van het plafond voor inhuur van 

extern personeel een goed signaal zijn. Deze maatregel heeft geen 

arbeidsrechtelijke- en of juridische consequenties.  

Het college zal zeggen dat het niet kan, o.a. omdat er heel veel taken bij zijn 

gekomen. Daar kan tegenover gesteld worden, dat het blote feit van heel 

veel nieuwe taken, niet automatisch betekent dat alle ballen ook in de lucht 

gehouden moeten worden. De vertaling in een realistisch scenario is dat niet 
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alle taken meer kunnen worden uitgevoerd, of anders zullen moeten worden 

uitgevoerd. Dat is niet meer dan logisch en acceptabel. Het is het een of het 

ander. Wij weten ons in het streven naar een kleine overheid gesteund door 

veel Almeloërs. Met de redenering van het college gaat elke onderneming 

uiteindelijk failliet.  

 

Referentiekader “De Jaarverantwoording Gemeente Almelo 2016”.  Hieruit blijkt dat 

er in 2016 een bedrag van circa 9,0 miljoen euro is uitgegeven aan de inhuur van 

extern personeel. Ook blijkt dat er sprake is progressie in de uitgaven: 2014 (5,066 

mln.), 2015 (7,829 mln.), 2016 (8,995 mln.). Feitelijk is er dus (sluipende weg) 

sprake van structurele uitgaven, dus meer uitgeven in plaats van minder.  

 

De ambtelijke organisatie 

De ambtelijke organisatie functioneert op een aantal onderdelen prima. Een 

goed voorbeeld hiervan is de dienstverlening van het Klantcontact-centrum 

(de loketten), waar burgers terecht kunnen voor afspraken, vergunningen en 

documenten, een nieuw paspoort of rijbewijs, et cetera. Almeloërs waarderen 

deze dienstverlening en geven er goede rapportcijfers voor. De medewerkers 

van deze sector zijn ook nog eens gebrand op verbeteringen. Chapeau!  

 

Dat laat onverlet dat de ambtelijke organisatie op een aantal onderdelen 

minder goed functioneert en fricties oplevert. Het is belangrijk dat daar waar 

dat aan de orde is, snel verbeteringen worden doorgevoerd. Gerichte, kleine 

reorganisaties zijn daarvoor noodzakelijk. Daarmee is door de directie en het 

college een start gemaakt en dat steunen wij van harte en als dit frictie- en of 

desintegratiekosten met zich meebrengt, zijn wij graag bereid daarvoor 

middelen beschikbaar te stellen. 

Tot onze verbazing maakt het college er echter een allesomvattende 

ontwikkelings-show van, waarin en passant ook de gemeenteraad en het 

college worden meegezogen en waar men bovendien een blanco check van 
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4,5 miljoen euro voor wil hebben. We kunnen ons moeilijk onttrekken aan de 

indruk dat dit is bedoeld om de aandacht af te leiden van de werkelijke 

problemen waar Almelo voor staat.  

College hier doen wij niet aan mee. Hierom heeft de gemeenteraad niet 

gevraagd. Wij nemen hierbij ook in overweging dat bij elk besluit afwegingen 

moeten worden gemaakt, een daarvan is de allesbehalve rooskleurige 

financiële situatie van de gemeente. In dit geval is de afweging eenvoudig te 

maken: niet doen!  

 

Investeringsklimaat  

Het college van burgemeester en wethouders geeft te kennen geen 

mogelijkheden te zien om te investeren. Wij stellen daartegenover dat 

daarmee een negatief en onmachtig signaal wordt afgegeven, dat op termijn 

bovendien contraproductief zal uitwerken.  

Wel 4,5 miljoen euro investeren in zichzelf, maar geen cent investeren in de 

samenleving. Dat is niet uit te leggen.  

Het een houdt verband met een ander. Als de gemeente meer geld blijft 

uitgeven voor zichzelf, dan kan er inderdaad niet in de samenleving worden 

geïnvesteerd. Als er daarentegen aan kostenbeheersing wordt gedaan, 

ontstaat er ruimte voor investeringen. Bovenal moet goed in ogenschouw 

worden genomen dat de samenleving de corebusiness is van de gemeente. 

De kostenbesparende maatregelen horen daarom vooral de gemeentelijke 

organisatie te treffen. De samenleving heeft haar aandeel in de 

achterliggende jaren ruimschoots geleverd.   

 

De Agenda van Almelo 

In onze ogen is er een belangrijke noodzaak om te investeren in de 

samenleving. Dat voorkomt dat ontwikkelingen stilvallen en de lokale 

economie stagneert. We moeten daar niet van wegkijken. Maar juist kiezen 

voor een proactieve houding door nu een investering agenda voor Almelo op 
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te stellen. De agenda van Almelo. Wij geven hierbij alvast enige input voor 

deze agenda: het zwembad vernieuwen of compleet renoveren (sport- en 

recreatie), faciliteren van de bouw van het Natuurhus in het Hagenpark 

(onderwijs en educatie), een start maken met de derde fase 

binnenstadsontwikkeling (lokale economie), starten met de herontwikkeling 

van de Kolkschool en omgeving, (wonen en cultuur) enzovoort...   

 

De Agenda van Twente  

Democraten Nu is van mening dat Almelo mee moet doen aan de Agenda 

van Twente. Daarin moet Almelo dan wel een profijtelijk en herkenbaar 

aandeel hebben. Almelo verbindt hieraan de voorwaarden dat de aandelen 

Twence kunnen worden verkocht. Als de aandelenverkoop wordt 

geblokkeerd door de andere aandeelhouders, doet Almelo niet mee aan de 

Agenda van Twente.   

 

Overige punten  

Democraten Nu is tegen de verhoging van de OZB (0,37 mln.), voorstander 

van het aanwenden van de Klijnsma-gelden voor kinderen in armoede, een 

alternatief voor het kosteloos brengen van afval naar de stort en een opstap 

naar het herinvoeren van schoolzwemmen in het schooljaar 2018 - 2019.  

 

Samenvatting 

Wij zijn van mening dat deze overheid te duur is! 

De Democraten.Nu willen dat de oude bezuinigingstaakstellingen onverkort 

worden gerealiseerd in 2018. Dat de knelpunten in de ambtelijke organisatie 

worden getackeld. Een alles omvattend ontwikkelproces met een daarbij 

behorende blanco check, waar het college om vraagt, steunen wij niet. Een 

begroting met 0-investeringen en twijfels over de haalbaarheid van 

taakstellende bezuinigingen, is ons een doorn in het oog. We laten onze 

steun voor de begroting afhangen van eventuele aanpassingen.  
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Democraten.Nu is van mening dat er een begin gemaakt moet worden met 

een Agenda voor Almelo. En hebben daarvoor alvast enkele concrete 

projecten voor aangegeven.  

Democraten Nu is van mening dat een kleine overheid ook minder 

overheidsbemoeienis en bureaucratie met zich meebrengt. Daar zal 

menigeen blij mee zijn.   

Wij zijn van mening dat er voor Almelo een investeringsagenda moet worden 

opgesteld: de Agenda van Almelo. Voorts zijn wij van mening dat Almelo 

mee moet doen aan de Agenda van Twente, maar wel onder het voorbehoud 

dat Almelo daarin een belangrijke rol kan spelen en de aandelen van Twence 

kunnen worden verkocht. Als deze verkoop wordt geblokkeerd door andere 

aandeelhouders doet Almelo wat ons betreft niet mee. 

Wij gaan niet akkoord met verhoging van de OZB en willen herinvoering van 

het schoolzwemmen voor het schooljaar 2018 – 2019.  

 

Fred Gerritsen en Huub Isendoorn, 

Democraten.Nu 

Almelo 30 oktober 2017 

 


